



(本通告已上載於本校網頁 <http://www.kingling.edu.hk>)

敬啟者：茲有下列重要事項，祈予垂注：

6 February 2024

Dear parents,

Here are the items for your immediate attention:

### (一) 家長日

二零二四年二月二十五日(星期日)為本校家長日，屆時中一至中五各班班主任會派發貴子弟之第一學期成績表，並與台端共商貴子弟在校之學行表現。是日學生必須回校並穿著整齊冬季校服陪同家長領取成績表。現謹編定會面時間，請於編定時間蒞臨本校出席為荷。

惟台端未能於編定之時間蒞臨，請另選時間(除須與校長會面之家長，恕未能更改編定時間)，於二月八日(星期四)前填妥回條交回。若家長及貴子弟於家長日當天未能出席，請著貴子弟交上缺席的告假信。學生無故缺席者，將被視作曠課論處。

### (A) Parents Day

The Parents' Day will be held on Sunday morning, 25 February 2024. It is an opportunity for you and the class teacher to discuss your child's progress at school. The first term report card will be distributed on that day. Please come to the school with your child at the designated time slot and all students must wear proper winter uniform.

If you are not available at the designated timeslot and would like to arrange another time slot (except those parents who need to meet the Principal at designated time), please mark it on the reply slip. Return the reply slip by 8 February 2024 (Thursday). All absentees must hand in parents' letter. Anyone who is absent without a proper reason will be regarded as truancy.

### (二) 學生違規行為紀錄

學生違規行為不會在成績表內顯示，有關紀錄將以附頁形式列出，與成績表一併發給家長。但遇有屢教不善、屢勸不改之學生，本校訓導委員會將召開特別會議，以決定是否將該生違規紀錄顯示在成績表內，以儆效尤。

如該生全學期並無犯事紀錄，於學期結束時可獲「全學期無違規紀錄」通知書，尚希垂注。

### (B) Demerit records

Demerit records will not be shown on report cards but as an attachment. However, if persistent misdemeanours are found, the discipline section will conduct meetings to decide if such records should be shown in the student's report card. Students who do not have any demerits will receive a NIL record slip.

### (三) 家長教育證書課程

家長教師會舉辦家長教育證書課程，與家長進行交流研討，從中讓家長了解培育子女的方法及知識，讓家長可以幫助子女及建立良好親子關係，達致家校合作的事半功倍效果。凡於課堂具有65%或以上出席率的家長將可獲得證書。以下為第四課及第五課詳情：

日期	時間	集合地點	講者	題目
2月21日(三)	上午10:30	410室	關智權副校長及 廖永亮老師 資訊科技科主任	家長也 AI (內容: AI 簡介、AI 在學與教的 應用、AI 實作工作坊)
3月6日(三)	上午10:30	207室	黎允希女士 教育心理學家	如何支援子女情緒需要

**(C) Parent Education Certificate Course**

The PTA holds Parent Education Certificate Course. It aims at enhancing the communication among parents, children and the school. Through different talks and sharing, parents can have better knowledge and understanding in parenting, therefore, fostering parent-child relationship. Parents with 65% or above of attendance will be presented a certificate. The details of lessons 4 and 5 are as follows:

Date	Time	Venue	Speaker	Topic
21/2 (Wed)	10:30am	Room 410	Mr Kwan CK, Vice Principal and Mr Liu WL, Panel Head of ICT	Parents also Learn AI (Introducing AI, learning & teaching application and practical workshop)
6/3 (Wed)	10:30am	Room 207	Ms Lai WH Education Psychologist	The Ways to Help Child's Emotional Needs

**(四) 國際月：韓國（三月）**

為擴闊同學視野，培育學生成為具備世界視野的的公民，本學年增設了「國際月」活動，過去的11月為日本月，已進行一連串學術及課外活動。本年三月將會是韓國月，詳細資料如下：

**中一級主題課堂**

- 飲食文化 - 燒牛肉
- 茶文化
- 彈珠
- 韓國旅遊景點

**中二級主題課堂**

- 人工智能舞蹈
- 飲食文化 - 韓式炒粉絲
- 茶文化
- 詩歌欣賞：金素月
- 韓國的發明（三星的故事）
- 蛀牙原因和韓國人刷牙習慣
- 韓國臉譜

**中三級主題課堂**

- Cuitisan - 可用於微波爐的不銹鋼容器
- 商務文化和禮儀
- 韓國的自然災害（案例研究）
- 韓國人的節能生活習慣
- 1950年的朝鮮半島
- 從生物學看醬油蟹
- 韓國旅行
- 韓國文學作品導賞-《像看花一樣看着你》

### 課程協作活動

- 擲柶戲 – 概率與樹形圖 (數學學會及棋藝學會)

本校很高興能邀請到香港中文大學 Chung Sunghee 女士，為韓國月揭開序幕，並將於 3 月 8 日(星期五)到校為同學講解韓國文化。中一至中三同學，將於當天第八至第九節到禮堂參與活動。

### (D) International Months - Korean month

In order to enhance the exposure of students and enable them to learn more about the world, the school organizes a programme, "International Months" for all subject departments to conduct educational activities for students to experience during the same month. Apart from academic events, leisure activities are also organized during the month. The theme of March is South Korea. The activities are listed below:

#### S.1 Themed Lessons

- Food Culture - BBQ Beef
- Tea Culture
- Hit the Marbles
- Tourist spots in Korea

#### S.2 Themed Lessons

- AI Dance
- Food Culture - Glass Noodles Stir-fry
- Tea Culture
- Poetry Appreciation: Kim Sowol
- Korean inventions (The case of Samsung)
- Teeth brushing habit
- Masks of Korea

#### S.3 Themed Lessons

- Cuitisan - Stainless steel food containers that are microwave-safe
- Business Culture and Etiquette
- Natural hazards in South Korea (Case study)
- Energy saving measures in Koreans' daily life
- Korea in 1950
- Dos and Don'ts in eating raw marinated crab
- Traveling in Korea
- Appreciation of Korean literacy- "I See You Like I See a Flower"

#### Co-curricular activities

- Yut nori – Probability & Tree Diagrams (Mathematics Club & Chess Club)

We are honoured to invite Ms Chung Sunghee of CUHK to be our guest of honour to kick start the Korean month. She will introduce Korean culture to students on 8 March (Friday). Form 1 to 3 will attend the event from lesson 8 to lesson 9 in the hall on that day.

### (五) 特別上課時間表

2 月 7 日(星期三)、2 月 28 日(星期三)及 2 月 29 日(星期四)將採用特別時間表上課，放學時間為下午 1 時 15 分。2 月 29 日(星期四)下午為文藝匯演總綵排，所有文藝匯演的學生工作人員及表演者須留校午膳及於下午進行綵排。綵排完結時間約為下午 5 時。

**(E) Special Timetable Arrangement**

Special timetable will be adopted on 7 February (Wednesday), 28 February (Wednesday) and 29 February (Thursday). Students will be dismissed at 1:15 pm. On 29 February (Thursday), School Gala Rehearsal will be held in the afternoon. All School Gala student helpers and performers will have lunch at school and attend the rehearsal in the afternoon. The rehearsal will end at about 5:00pm.

**(六) 文藝匯演綵排日午膳安排**

所有文藝匯演的學生工作人員及表演者須於 2 月 29 日(星期四)留校午膳。同學可訂購小食部預備的午飯(費用為港幣三十元，同學須於 2 月 24 日或前把現金交付負責老師)，或自行預備午膳。

註：與其他上課日一樣，同學不能離校購買午餐或使用任何點餐外送服務。

**(F) Lunch Arrangement for School Gala Rehearsal Day**

All School Gala student helpers and performers will have their lunch in school on 29 February (Thursday). Students can order lunch box prepared by the tuck shop (fee: HK\$30, cash payment should be submitted to teacher in-charge on or before 24 February). Students can also prepare lunch on their own.

Remark: Like on any other school days, students are not allowed to leave the school to buy their lunch or use any delivery service.

**(七) 文藝匯演**

文藝匯演將於 3 月 1 日(星期五)舉行，所有中一至中五學生均須出席(中六同學及家長請查閱課外活動通告)，有關安排如下：

場次	<u>A</u>	<u>B</u>
出席級別	中一及中四	中三，中五及中六
學生回校時間	下午 3 時	下午 6 時 30 分
集合地點	本校有蓋操場	
匯演時間	下午 3 時 30 分至 5 時	下午 7 時至 9 時
地點	本校禮堂	

現誠邀 貴家長撥冗出席文藝匯演，以增榮寵，請填妥回條。

註：

1. 所有學生必須穿著整齊冬季校服出席，校褸或校慶三十週年外套均可。
2. 所有中二同學為大合唱表演者，故須出席綵排及匯演。
3. 文藝匯演的學生工作人員及表演者的回校時間為上午 11 時 30 分。
4. 若教育局宣佈當天停課(例如：懸掛八號風球、紅色或黑色暴雨警告)，匯演將會延期舉行。

### (G) School Gala

The school gala is scheduled on 1 March (Friday). All S1-5 students must attend (S6 students and parents should refer to ECA notice). Details are as follows:

Show	<u>A</u>	<u>B</u>
Attending students	S1 and S4	S3, S5 and S6
Students' reporting time	3:00 pm	6:30 pm
Students' reporting venue	Covered Playground	
Show time	3:30 - 5:00 pm	7:00 - 9:00 pm
Venue	School Hall	

Parents are cordially invited to attend this event. R.S.V.P.

Remarks:

1. All students must attend in full winter uniform. School blazer or the 30<sup>th</sup> school anniversary hoody is accepted.
2. As all S2 students will perform in the choir, students need to attend the rehearsal sessions.
3. **Reporting time of all student helpers and performers will be 11:30 am.**
4. If EDB announces school suspension (e.g. due to Typhoon Signal No.8, red or black rainstorm signal), the School Gala will be postponed.

### (八) 更改上課時間表

2月27日(星期二)將改為上星期五課節。

### (H) Time table change

Friday timetable will be adopted on 27 February (Tuesday).

### (九) 「正面態度」單張

輔導部於家長日前分別派發由教育局出版的「決戰派卷日」及「我可以怎樣陪伴子女正面面對考試結果」單張給同學及家長，讓大家能以正面的態度面對同學的考試成績。

### (I) “Positive Attitude” Leaflets

Two leaflets, namely "The Nerve-racking wait for the Exam Results!" and "How to help my child face the exam results positively?" published by EDB, will be distributed to students and parents respectively before Parents' Day by the Guidance Section, in the hope of encouraging students to face their exam results with a positive attitude.

### (十) 校友活動日

校友聯絡組、學校與家庭聯絡組及學校發展組將於2024年2月25日(星期日)校友活動日聯合舉辦多項活動，歡迎本校家長、舊生及校友參加。有關活動詳情如下：

時間及地點：下午2:30-3:30 及景嶺書院

**活動一：減壓舒緩工作坊**

工作坊先有舒緩技巧理論，後以二人一組形式，互相實習一些舒緩按摩及按位方法。

名額五組，每組兩位家長。經家教會津貼後，費用全免。

**活動二：中藥芳療油製作工作坊**

介紹五行中藥芳療原料基礎知識，進行簡單體質臟腑辯證，指導調配適合自己的中藥芳療油

名額十位家長，費用\$50/人

**活動三：製作紙杯蛋糕**

每位參加家長可製作兩個紙杯蛋糕，有巧克力或咖啡味

名額兩組，每組三位家長，費用\$210/組

報名辦法：有興趣參加之家長請於電子通告回覆報名，如參加家長人數超出上限將會進行抽籤，校方稍後通知入圍家長確認報名及收取費用。

**(J) Alumni Day**

Alumni day will be held on 25 February (Sunday). Three workshops will be conducted by alumni team, school-home cooperation team and school development team. The details of the workshops are as follows:

Time and venue: 2:30 pm–3:30 pm, King Ling College

**Workshop 1: Stress Relieving Workshop**

Introduction of some relieving skills. Pair work practice by applying practical massage skills to relieve stress.

Quota: 5 groups, 2 parents in each group. After being subsidized by the PTA, the fees are waived.

**Workshop 2: Chinese Medicine Essentials Blends Workshop**

Introduction of the basic knowledge of herbal ingredients used in Five Elements aromatherapy, conduct a simple analysis of body constitution and organ systems, and provide guidance on blending suitable Chinese herbal aromatherapy oils for oneself.

Quota: 10 parents, \$50/person

**Workshop 3: Cupcake Making**

Each group will make six cupcakes with a chocolate or coffee flavor.

Quota: 2 groups, 3 parents in each group and \$210/group

Enrollment: Parents who are interested in participating in the above activities should reply to the eclass electronic notice for enrollment. If the number of participating parents exceeds the quota, a draw will be conducted. The school will notify shortlisted parents later to confirm registration and collect fees.

此致  
貴家長

Thank you.

Sincerely,



Anson Yang, Ph.D.  
Principal

校長

楊明倫 謹啟

二零二四年二月六日

(完)  
End

---

回 條

敬覆者：本人已知悉本通告之內容，就家長日之安排現謹回覆如下：

本人將於編定時間到校與老師會晤並討論敝子弟在校之學行表現。

本人未能於編定時間到校，希望更改為以下日期時間：

日期：\_\_\_\_\_ 時間：\_\_\_\_\_

當日與班主任洽談的家長代表：

母親       父親       監護人：\_\_\_\_\_ (與學生關係)

未有符合條件的家長

此覆

景嶺書院校長

學生姓名：\_\_\_\_\_ 班別：\_\_\_\_\_ 班號：\_\_\_\_\_

家長聯絡電話：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

二零二四年二月 \_\_\_\_\_ 日



回 條

敬覆者：感謝邀請參加家長教育證書課程(課堂4及5)。現謹覆如下：

- 本人將會出席2月21日課堂  
 本人將會出席3月6日課堂  
 本人未能出席

此覆

景嶺書院校長

學生姓名：\_\_\_\_\_ 班別：\_\_\_\_ 班號：\_\_\_\_\_

家長聯絡電話：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

二零二四年二月 日

---

回 條 (只適用於中一至中五級學生家長)

敬覆者：有關出席文藝匯演一事，現謹覆如下：

- 本人未克出席。  
 本人將出席 \_\_\_\_\_ 場，\*出席人數：\_\_\_\_\_

(\*因場地所限，學校只能為每名學生預留兩位家長出席名額。)

此覆

景嶺書院校長

學生姓名：\_\_\_\_\_ 班別：\_\_\_\_ 班號：\_\_\_\_\_

家長聯絡電話：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

二零二四年二月 日

---

回 條

敬覆者：有關校友活動日一事，現謹覆如下：

**活動一：減壓舒緩工作坊**

- 本人未克出席。  
 本人將報名減壓舒緩工作坊，並將與\_\_\_\_班，\_\_\_\_\_學生的母親/父親\_\_\_\_\_女士/先生一起參加。[註：如未有組伴，本會將自行編排]

**活動二：中藥芳療油製作工作坊**

- 本人未克出席。  
 本人將報名中藥芳療油製作工作坊，並繳費\$50。

**活動三：製作紙杯蛋糕**

- 本人未克出席。  
 本人將報名製作紙杯蛋糕，並繳費\$210/組(或\$70/人)。並將與：  
(1) \_\_\_\_班，\_\_\_\_\_學生的母親/父親\_\_\_\_\_女士/先生  
(2) \_\_\_\_班，\_\_\_\_\_學生的母親/父親\_\_\_\_\_女士/先生  
一起參加。[註：如未有組伴，本會將自行編排]。

此覆

景嶺書院校長

學生姓名：\_\_\_\_\_ 班別：\_\_\_\_ 班號：\_\_\_\_\_

家長聯絡電話：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

二零二四年二月 日